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Важнейшим показателем уровня демократичности и цивилизованности современного государства является эффектив-

ная реализация прав на осуществление местного самоуправления, становление и развитие которого зависит от условий, 

созданных в государстве для его обеспечения и защиты**. Одним из таких инструментов формирования благоприятной 

обстановки является прокуратура Российской Федерации. Детальная регламентация функций прокуратуры содержит-

ся в положениях главы 1 раздела III Федерального закона «О прокуратуре Российской Федерации» от 17 января 1992 г. 

№ 2202-1 (далее — ФЗ № 2202-1) в части надзора за исполнением законов, а также во второй главе того же раздела в ча-

сти надзора за соблюдением прав и свобод человека и гражданина. Целями проведения мониторинга правопримени-

тельной практики являлись выявление особенностей рассмотрения судами дел, связанных с реализацией прокурором 

полномочий в сфере местного самоуправления, определение закономерностей аргументации сторон и суда, изучение 

проблем в области взаимодействия органов прокуратуры с органами местного самоуправления, а также установление 

тенденций развития правоотношений в данной сфере.
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The most important index of democracy and civility in modern state is the effective implementation of the rights to exercise 

local self-government, whose formation and development depends on the conditions created in the state to ensure and protect it. 

One of such tools for shaping a favorable environment is the Prosecutor’s office of the Russian Federation. Detailed regulation 

of the functions of the Prosecutor’s office is contained in the chapter’s provisions 1 section III of the Federal Law “On the 

Prosecutor’s Office of the Russian Federation” January 17, 1992 № 2202-1 (hereinafter — Federal Law № 2202-1) in terms of 

supervision over the execution of laws, as well as in Chapter 2 of the same section in terms of supervision over the observance of 

human and civil rights and freedoms. The objectives of the monitoring of law enforcement practice were to identify the specifics of 

court consideration of cases related to the implementation of the powers of the prosecutor in the sphere of local self-government, 

to determine patterns of reasoning of the parties and the court, to study the problems in the field of interaction between the 

prosecution and local government, as well as to establish trends in the development of legal relations in this area.
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